

BIOGRAPHY

Alina Ichmouratov was born in Montreal to Russian Tatar parents. She started writing poetry at a young age, and entered her first school slam contest at the age of 13. From there, she got the chance to participate in numerous concerts with klezmer band Kleztory, and with local orchestras where she recited classical French and English poetry, as well as her own compositions. In recent years, she has had the opportunity to perform with the trio Con Moto, with the Orchestre Nouvelle-Génération, with Allegra Chamber Music, and with I Musici de Montréal. In 2018, she was invited to open the Commemoration of Kristallnacht ceremony at the Montreal Holocaust Museum. In 2021, Alina performed her own composition in the *Gala des Futures Étoiles* organized by the Fondation Place des Arts. In May 2021, she won first prize in the Longueuil, Qc. slam competition *Ça Slam Par Chez Nous*. Alina is presently enrolled in the Professional Theatre Program at Dawson College, where she continues to write poetry.

BIOGRAPHIE

Alina Ichmouratov est née au Québec dans une famille originaire de la République du Tatarstan, en Russie. À l'âge de 13 ans, elle écrit un slam sur l'Holocauste qu'elle présente dans le cadre d'un concours des écoles de la Rive-Sud de Montréal et lors de concerts-spectacles avec le groupe Kleztory. Elle est aussi invitée à présenter ce slam lors de la commémoration de la Kristallnacht (Nuit de cristal) au Musée de l'Holocauste Montréal, en 2018. Par la suite, on la retrouve sur plusieurs scènes à Montréal et ailleurs au Québec, lors de spectacles où elle fait la lecture de poésie incluant des œuvres de Victor Hugo, Charles Baudelaire, William Shakespeare et ses propres poèmes. Alina a aussi eu l'opportunité de participer dans la soirée-bénéfice de la Fondation de la Place des Arts, la Grande Première des Futures Étoiles, pour laquelle elle a écrit et déclamé un nouveau slam intitulé *Cran*. Enfin, au mois de mai 2021, Alina présente un troisième texte nommé *Cycliste cycloné* au concours *Ça Slam Par Chez Nous* et remporte la première place.